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Tot i que ara mateix la màxima 
prioritat del Govern és desen-
callar la situació en matèria fi-
nancera internacional, l’execu-
tiu no oblida altres prioritats 
que, si bé no són immediates, sí 
que passaran a primera línia un 
cop Andorra hagi entrat en els 
paràmetres marcats per l’OC-
DE. Una d’aquestes prioritats 
serà desenvolupar la llei del 
comerç, un projecte que ja va 
encetar l’anterior executiu de 
la mà de Conxita Marsol i que 
el nou ministre d’Economia, 
Pere López, pretén començar 
a desenvolupar a principis del 
proper exercici 2010. “És indis-
cutible que farem una llei del 
comerç, el que passa és que no 
és una prioritat absoluta en els 
primers sis mesos de mandat”, 
va comentar el ministre, que va 
argumentar que, tot i això, sí 
que l’haurien d’“intentar tirar 
endavant durant l’any vinent”. 

L’executiu té clar, però, que 
poc es basaran en el projecte de 
Marsol per desenvolupar la llei, 
un projecte que, tot i ser consen-
suat amb els diversos agents im-
plicats, es va quedar a les portes 
de la tramitació parlamentària 
ja que es va entregar “de pressa 
i malament”, tal com va apuntar 
Jaume Bartumeu mesos abans 
dels comicis de l’abril, quan en-
cara era president del grup par-
lamentari socialdemòcrata. 

El ministre d’Economia i Fi-
nances va indicar que si bé era 
cert que agafarien coses de la 
llei, es faria un text nou, més 
ajustat al que ells consideren 
que ha de ser i al que ha de con-
tenir un text legislatiu d’aques-
ta índole. “Moltes coses o algu-
nes de les coses que hi havia en 
el projecte de llei les podrem 
recuperar, però per molt que 
agafem parts del projecte de 

Marsol farem el nostre projecte 
de llei.” 

El titular d’Economia no va 
voler entrar en el fons del text. 
Sí que va assenyalar, però, que 
el sistema comercial necessita 
urgentment una llei d’aquest 
tipus. “Tenim clar que ho hem 
de fer amb una certa celeritat, 
i estem treballant en molts àm-
bits perquè projectes essencials 
no se’ns quedin per al final de 

la legislatura”, va comentar 
el ministre, que va esmentar a 
més que “hi ha projectes pri-
mordials que s’han d’atacar de 
bon principi i, evidentment, la 
llei del comerç n’és un”.

López va reiterar que “a 
principis de l’any vinent se-
ria un bon moment per iniciar 
aquest procés” i que més enllà 
de la tramitació parlamentària 
que pugui tenir i del que pugui 

costar prendre mesures en el 
sector turístic, no es pot ”deixar 
passar el temps alegrement”.

Cal recordar que el projecte 
de llei del comerç entrat per 
Conxita Marsol va ser aprovat 
pel consell de ministres el 17 
de setembre del 2008. El text 
fixava, entre altres aspectes, el 
concepte de garantia comerci-
al i els efectes que tindria per 
a les parts en el cas d’haver-hi 
alguna anomalia en la venda. 
Aquest text va ser passat a trà-
mit parlamentari, però donat 
l’exhauriment de la legislatura, 
va ser impossible que entrés en 
període d’esmenes i de posteri-
or aprovació.

El modus operandi de l’anteri-
or executiu va ser molt criticat 
pel grup socialdemòcrata, que 
va veure com el Govern liberal 
entregava un paquet de lleis, 
entre les quals aquesta, pocs 
mesos abans dels comicis. 

El Govern començarà a elaborar la llei 
del comerç a principis de l’any vinent

economia i finances

s. moral
anDorra la vella

López recorda que és “un projecte essencial que no pot quedar per al final de la legislatura”
t. m.

el ministre de d’economia, finances i Turisme, Pere López. 

El ministre d’Economia i 
Finances destaca que el 
text no es basarà en el 
que va deixar Marsol

El socialdemòcrata 
considera que cal entrar 

la llei com més aviat 
millor

Una productora espanyola 
s’establirà al setembre dins de 
les fronteres andorranes per 
desenvolupar la seva oficina 
internacional, en el marc d’un 
pla d’expansió per tot el món. 
Aquesta productora, de la qual 
de moment no es vol dir el nom 
per motius de protecció de da-
des, ja està en la darrera fase 
del pla d’acollida que Andorra 
Desenvolupament i Inversió 
(ADI) té per a les empreses que 

s’acullen a la llei d’inversions 
estrangeres. 

Segons va indicar Jordi Albà, 
director de l’Ordino Centre de 
Producció Audiovisual (OCPA), 
aquesta productora està molt 
interessada a venir al Principat 
per dos motius: el primer per la 
facilitat que donen els comuns i 
el mateix Govern per poder ro-
dar a peu de carrer, i la segona 
pels avantatges fiscals. Per po-
der entendre l’estalvi de temps 
i diners que suposa venir a ro-
dar a Andorra, Albà va indicar 

que “només plantar un trípode 
en un carrer de Barcelona costa 
1.500 euros” en permisos, men-
tre que a Andorra els permisos 
són molt més senzills d’aconse-
guir i el cost impositiu “de mo-
ment és zero”. 

D’altra banda, el director de 
l’OCPA, tot i ser conscient del 
gran volum de treball a què 
s’enfronta el nou executiu, troba 
necessari que des del ministeri 
de Cultura se signi un conveni 
de col·laboració amb Espanya 
perquè les pel·lícules espanyo-

les que es rodin en territori an-
dorrà puguin rebre la subvenció 
que actualment dóna l’acadèmia 
de cinema, que és aproximada-
ment del 25 per cent. Albà va 

indicar que seria positiu comp-
tar amb un conveni d’aquestes 
característiques perquè encara 
fos més barat venir a rodar al 
Principat. 

Una productora audiovisual 
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L’ocPa ja comença a rebre visites. 


